
 

 

 

BAKAN YUMAKLI ADANA’DA ÇEŞİTLİ PROGRAMLARA KATILDI 
 

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı çeşitli programlara katılmak için Adana'ya gitti. Yumaklı 

programı kapsamında Ceyhan ilçesi Küçükburhaniye Mahallesi'nde buğday ekili tarlada süneyle 

mücadele kapsamında düzenlenen programa katıldı. 

Adana Biyolojik Mücadele Araştırma Enstitüsü Müdürü Miraç Yayla'dan bilgi alan Yumaklı, süneyle 

mücadele konusunda Tarım ve Orman Bakanlığı Tarımsal Araştırmalar ve Politikalar Genel 

Müdürlüğünün önemli görevi olduğunu belirtti. 

Zirai mücadeleden daha çok biyolojik ve biyoteknik mücadeleyi öncelediklerini dile getiren Yumaklı, 

yapacak çok iş olduğunu ve mücadeleye devam ettiklerini söyledi. 

“ZARARLI POPÜLASYONUNA KARŞI MÜCADELE DEVAM EDİYOR" 

Bakan Yumaklı, buğday ekili tarlaya süne parazitoiti salınmasının ardından yaptığı konuşmada da 

ülkede üretilen ürünlerde özellikle zararlılarla mücadele kapsamında bugün burada faaliyette 

bulunduklarını ifade etti. 

Mücadelenin sadece buradaki faaliyetle sınırlı olmadığını belirten Yumaklı, "Türkiye'nin dört bir 

tarafında özellikle iklim değişikliğinden kaynaklı daha da artan dozda bir zararlı popülasyonuna karşı 

hem üreticiler hem Bakanlığımız hem de sivil toplum kuruluşları el ele vererek mücadeleye devam 

ediyorlar. Eğer bu mücadele yapılmazsa özellikle hububatta yaklaşık 3'te 1'e kadar ürün kaybına sebep 

olabilecek zararlı popülasyonu oluşabiliyor." diye konuştu. 

Bakan Yumaklı daha sonra Adana İl Tarım ve Orman Müdürlüğü'nde düzenlenen tohum dağıtım 

programına katıldı. Burada konuşan Yumaklı, tarımın tarih boyunca insanlığın varoluşunun temel 

dayanaklarından olduğunu söyledi. 

Yumaklı, tarımda verimlilik konusunun önemine değinerek, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Bizler sürdürülebilir bir tarımsal üretim yapmalıyız. Ürettiklerimizi verimli bir şekilde üretmeliyiz. 

Verimli bir şekilde ürettiğimiz ürünlerin kalitesi yüksek olmalı. Geleceğe dair planlarımızı daha iyi 



yapabilmemiz için kayıtlılığımız yüksek seviyede olmalı ve bütün bunlardan elde edilen kazancın, 

gelirin tekrar sektöre yatırım olarak geri dönmesini sağlamamız gerekir. Tohumdan hasada kadar o 

zaman diliminin içerisinde bazısı bizim kontrolümüzde olan, bazısı da bizim kontrolümüzde olmayan 

birçok etkene, birçok önemli hususa sahip. Tohum da işte bunun en hayati, en önemli başlangıç noktası. 

Hastalıklara dayanıklı, bulunduğu iklime uyum sağlamış, gerçekten istenen kalitede dirençli tohumların 

olması tarımdaki üretimin ve verimliliğin en önemli şartı" 

Bakan Yumaklı, Türkiye'nin iklim koşulları açısından tohumculuğun geliştirilmesiyle alakalı büyük 

avantajlara sahip olduğunu, bu alanda son 22 yılda çok büyük bir aşama kaydedildiğini belirtti. 

Özellikle yerli tohumun stratejik değerinin bilincinde olduklarını, bu konuda özel ve ciddi çalışmalar 

yapıldığını bildiren Yumaklı, gen bankasında 37 ata tohumunun diğer ürünlerle beraber koruma altında 

tutulduğunu dile getirdi. 

İşlenmeyen tarım arazilerinin etkinleştirilmesi veya kullanılması konusuna da dikkati çeken Yumaklı, 

"Üretimin arttırılması bizim olmazsa olmazımız. 2022 yılı sonu itibarıyla bizim bitkisel üretim 

rakamımız 129 milyon tondu. 2023'te bu rakam 137 milyon tona çıkmış durumda. İnşallah 2024 yılında 

bu rakamı çok daha ileriye taşıyacağız. Tarım Arazilerinin Kullanımının Etkinleştirilmesi (TAKE) 

Projesini uygulamaya devam edeceğiz. Bizler belli oranlarda hibelerle yüzde 50'den yüzde 75'e kadar 

üreticilerimizi sertifikalı tohumlarla daha verimli, kaliteli üretimler yapabilmeleri amacıyla desteklemiş 

olacağız." ifadesini kullandı. 

Konuşmaların ardından Bakan Yumaklı ve diğer katılımcılar, çiftçilere soya tohumu verdi. 

Yumaklı tohum dağıtım töreninden sonra kentteki bir otelde tarım sektörü temsilcileriyle bir araya 

geldiği toplantıda, Türkiye Yüzyılı hedeflerinin büyük olduğunu söyledi. Karşılıklı istişarelerin 

kendileri açısından faydalı olduğunu ifade eden Yumaklı, bu ziyaretlerle adeta sahanın röntgenini 

çektiklerini anlattı. 

Bakan Yumaklı, son 22 yıldır Adana'nın tarım altyapısının daha da güçlendirildiğini ifade ederek, 

"Adana'ya tarım, orman ve su alanlarında yapılan yatırım ve destek rakamı yaklaşık 85 milyar lira. Su 

alanında 42 milyar liralık bir yatırımla 142'ye yakın tesise sulama eseri kazandırılmış durumda." dedi. 

Devrim niteliğinde olan uygulamaları hayata geçirmek için çalıştıklarının altını çizen Yumaklı, "2023 

yılının Nisan ayında yasal düzenlemeyle Tarım Kanunu'nda yapıldı. Buna istinaden kullanılmayan tarım 

arazilerinin yeniden ekonomiye kazandırılması, tarımsal üretim planlaması, sözleşmeli üretim gibi 

konular artık yasal düzenleme ile birlikte farklı bir yönüyle hayatımıza girmiş oldu. Benim de bakan 

yardımcılığı dönemimde içinde bulunduğum proje grupları çalışmaları tek tek devreye alınmış oldu." 

diye konuştu. 

Bakan Yumaklı, Adana için sunulan destekler, projeler, yatırımlar, ormancılıkta ayrılan kaynak gibi 

konularda katılımcılara bilgi verdi. 

Bugün kadar olduğu gibi bundan sonra da çiftçinin, üreticinin yüzünü güldürmek için çalışmalara devam 

edeceklerini vurgulayan Yumaklı, "Tek başımıza karar almıyoruz. Bütün kararlarımız, sektörle birlikte 

konuşarak alınan kararlardır. Dolayısıyla omuz omuza verdiğimiz süre içerisinde biz hem Türkiye'deki 

üretimin arttırılması hem dünyadaki rekabete karşı koyma gücümüzü artırma konusunda var olan 

potansiyelimizi en iyi şekilde sarf edeceğiz ve kullanmış olacağız." ifadelerini kullandı. 

Bakan Yumaklı programlarının ardından Çukurovalı çiftçilerle iftar programında bir araya geldi. 

 


